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 Evropský zemědělský fond pro rozvoj venkova:  

Evropa investuje do venkovských oblastí 

ZÁPIS 

z veřejného projednání strategické části  

Integrované strategie rozvoje území 
 

Přítomni:  Jana Kouřilová 

  PhDr. Jana Pšejová – koordinátor tvorby ISÚ  

 

Hosté:  dle prezenční listiny 

 

Program: Stanovení VIZE a MISE 

 

Zapsáno dne 09.06.2014 v 17:00 hodin, v Hulíně 

Zapsala: Šárka Dostálová  

 

Úvodní slovo si vzal pan P. Polák, přivítal přítomné a předal slovo paní PhDr. J. Pšejové, 

koordinátorce Integrované strategie rozvoje území. Paní Pšejová v úvodu vyzvala přítomné, 

aby případné náměty či připomínky předali, aby případně mohli být zapracovány. Dále 

pokračovala projednávání tím, že shrnula současnou podobu tvorby Strategie, řekla, že je 

zpracovaná analytická část, je stanovena SWOT analýza. Sbírají se a třídí další nápady, 

abychom je mohli použít v době, až budou stanoveny oblasti čerpání. Přítomným přednesla 

závěry ze SWOT analýzy její silné a slabé stránky, příležitosti a hrozby. Bylo stanoveno pět 

základních oblastí, kterými se bude MAS Jižní Haná dále rozvíjet. 

Dále hovořila o návrhové části Strategie, řekla, že má přesná pravidla a funguje tak, že na 

vrcholu musí být stanovena VIZE – tzv. světlo na konci tunelu, co chceme. Tato se rozpadá 

do čtyř priorit a každá z nich do jednotlivých cílů, které naplňují tuto vizi. Po vyhodnocení 

analytické části a dotazníkového šetření jsme navrhli následující vizi: 

 

VIZE: 

Jižní Haná – dobré místo pro život 

MAS Jižní Haná je regionem, který v sobě svým obyvatelům i návštěvníkům nabízí 

všechny pozitivní stránky venkovského území v blízkosti větších měst. Je moderním 

prostorem, který nabízí dostatek pracovních příležitostí, kvalitní infrastrukturu a 

služby, společně se zajímavými možnostmi pro každodenní aktivní život. Návštěvníkům 

nabízí lákavé propojení venkovských tradic a moderních služeb v atraktivním umístění 

v samotném středu Moravy.  

 

Vize se poté rozpadá do 4 priorit: 

1- Území atraktivní pro obyvatele i návštěvníky 

2- Podpora aktivního přístupu k životu v území  

3- Vzdělaní obyvatelé a živé podnikatelské prostředí  

4- Životní prostředí a bezpečnost 

 

Území atraktivní pro obyvatele i návštěvníky 

Jde o investiční projekty, co se staví, rekonstruuje, zlepšování veřejných prostranství a 

dopravní infrastruktury, dále jde o občanskou vybavenost, volnočasové aktivity a cestovní 

ruch.  

Podpora aktivního přístupu k životu v území 
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Zde patří neinvestiční aktivity, aktivity, které oživují. Patří sem služby, podpora lidí, mzdové 

prostředky, finance na školení, kurzy. Nadefinovali jsme zde společné projekty, trávení 

volného času, podporu tradic, což by mělo přilákat návštěvníky.  

 

Vzdělaní obyvatelé a živé podnikatelské prostředí 

Tato priorita se zaměřuje na všechny formy vzdělávání, aktivity celoživotního vzdělávání, 

vzdělávací aktivity a to nejen v MŠ a ZŠ ale i volnočasové aktivity. Podpora sociálního 

podnikání, nové téma, které je zajímavé v tom, že se jedná o zaměstnávání a jejich podporu. 

 

Životní prostředí a bezpečnost  

Jedná se o životní prostředí o zateplování budov, o nakládání s odpady a o bezpečnost 

v obcích.  

 

Na závěr jde o stanovení MISE. Mise je představa, která říká o tom, jak má fungovat samotná 

organizace. Jde o služby nastaveného systému.  

 

MISE: 

MAS Jižní Haná je organizací, která pružně reaguje na potřeby svých členů, celého 

území a pomáhá v jeho rozvoji s ohledem na aktuální situaci ve společnosti. Porovnává 

potřeby svých členů zařazených do Strategie komunitně vedeného místního rozvoje 

s aktuálními možnostmi získávání finančních prostředků z fondů EU a připravuje a 

realizuje rozvojové projekty. Průběžně se rovněž podílí na dalších aktivitách, které 

podporují atraktivní podmínky pro život v MAS.   

 

Po prezentaci jednotlivých návrhů PhDr. J. Pšejová vyzvala všechny přítomné a poprosila je, 

aby se do prezentace podívali (prezentace bude zaslána e-mailem) a dali vědět, co podle vás 

chybí, co je potřeba doplnit. Dále byli účastníci vyzváni k diskuzi: 

Pavel Baďura: Je hodně špatné, že se zapomíná na podnikatele, zazněla zde i podpora 

dopravní infrastruktury, která také vypadne, ale co stezky ty budou reálné? PhDr. J. Pšejová 

odpověděla, že ano, s těmi se počítá. Dále dodala, že pokud se MASka nebude moci zúčastnit 

některého z projektů, mohou se jej zúčastnit obce samostatně.  

Mgr. R. Hoza: Do MISE by mohlo být zaneseno, že MAS může být zprostředkovatelem, aby 

zpracovala žádosti i v jiných programech, do kterých se nebude moci zúčastnit.  

Pavel Baďura: Je potřeba se orientovat v právním prostředí, takže je mnoho příležitostí, jak by 

se podnikatelům mohlo pomoci. Např. nový občanský zákoník. PhDr. J. Pšejová odpověděla, 

že má pravdu a podpora podnikání malého a středního podnikání by měla být určitě v rámci 

MAS. 

Mgr. R. Hoza: Právní poradenství je určitě dost dobrý nápad, ale myslím si, že když je 

potřeba při vzniku MAS mít 1/3 VS, 1/3 neziskovky a 1/3 podnikatelé, teď by tito podnikatelé 

neměli být vyčleněni z podpory, mělo by se s nimi počítat. Ale bohužel to tak funguje, že 

cítíme vůči firmám určitý dluh.  

PhDr. J. Pšejová: Opravdu to tak je, z vlastní zkušenosti vím, že podnikatelé se chtějí bavit 

s veřejnou správou 

Richard Dostál - Montkovo: Není možné nadefinovat „inkubátory“ pro podnikatele? PhDr. J. 

Pšejová, ano, nápad je to také dobrý, a jediné Kroměřížsko inkubátor pro podnikatele nemá.  

 

 

Skončeno v 17:40 hodin 
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